

## Protokoller fra kretsmøtene i region Midt-Norge 2023

- 30 Lierne, Namsskogan og Røyrvik
- 31 Ytre Namdal
- 32 Sentrale Namdal
- 33 Namsos og Fosnes
- 34 Snåsa
- 35 Osen, Namdalseid og Flatanger
- 36 Steinkjer
- 37 Inderøy
- 38 Verdal
- 39 Frosta
- 40 Levanger
- 41 Værnes
- 42 Malvik, Trondheim, Klæbu, Melhus og Skaun
- 43 Holtålen og Midtre Gauldal
- 44 Oppdal og Rennebu
- 45 Midt
- 46 Porten mot havet
- 47 Åfjord
- 48 Ørland
- 49 Indre Fosen
- 50 Smøla og Aure
- 51 Indre Nordmøre
- 52 Sunndal og Tingvoll
- 53 Hustadvika og Averøy
- 54 Kristiansund, Molde, Gjemnes og Aukra

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 30 Lierne, Namsskogan og Røyrvik

<b>Dato/tid:</b>	28.02.2023 kl. 10:30	<b>Sted:</b>	Tunnsjø oppvekstsenter
------------------	----------------------	--------------	------------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>12</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>3</b>	<b>Menn:</b>	<b>9</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Trine H. Vaag					
<b>Administrasjon:</b>	Tore Brandtzæg					
<b>Ordstyrer:</b>	Frode Holand					
<b>Referent:</b>	Tore Brandtzæg					

Saksliste		
	1. <b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b> 2. <b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b> 3. <b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b> 4. <b>Åpen post – lokale saker</b> 5. <b>Valg</b>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Ingen merknader</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Spørsmål rundt hvilke merker egg som leveres av Nortura (EMV)</li> <li>Innfrysing storfe</li> <li>Tilgang kjøttråvarer i fremtiden</li> <li>Hvordan fungerer importen på kjøtt</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Spørsmål rundt fraktkostnad ved nedlegging anlegg</li> <li>Økt konsesjonsgrense kylling, hvordan har det slått ut i praksis</li> <li>Hvilken makt/påvirkning har Nortura på sluttpris i butikk</li> <li>Hva ligger i ordet bærekraft</li> <li>Selskapets eksistens, må vi inn med kapital</li> <li>God diskusjon rundt spørsmåla, mange synspunkt/tanker</li> <li>Ros for avvikling slakting langhorna dyr</li> <li>Ulike meninger om størrelsen på styret fremover</li> </ul>	

Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	•	
Endringer i forhold til innstilling:	• <b>Ingen endringer til valgkomiteens forslag</b>	

<b>Vinner av gavekort 2023</b>	
Navn:	<b>Frode Holand</b>
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 31 Ytre Namdal

<b>Dato/tid:</b>	01.03.2023 kl. 11:00	<b>Sted:</b>	Varøy Gård (Indre Nærøy)
------------------	----------------------	--------------	--------------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>15</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>4</b>	<b>Menn:</b>	<b>11</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Sverre Tyldum					
<b>Administrasjon:</b>	Tore Brandtzæg					
<b>Ordstyrer:</b>	Einar Bredesen					
<b>Referent:</b>	Tore Brandtzæg					

Saksliste		
	1. <b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b> 2. <b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b> 3. <b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b> 4. <b>Åpen post – lokale saker</b> 5. <b>Valg</b>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Ingen merknader</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Syns pris på kjøtt/egg har økt bra</li> <li>Diskusjon rundt import og reg. lager</li> <li>Noe prat om å få ammekubønder til å tilpasse kalving for å få slakteferdige dyr til periode med høyest pris og etterspørsel i markedet (Tore svarte ut)</li> <li>Ønsker de private at Nortura går dunken, eller ønsker de at Nortura er der og regulerer. Ble noe diskusjon rundt dette</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	

	<ul style="list-style-type: none"> <li>Hvorfor har Nortura så mange anlegg på Østlandet, makta flyttes sørover</li> <li>Er det gjort god nok ryddejobb på ansatte, har vi for mange små anlegg</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Div. tema diskutert</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li></li> </ul>	
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Ingen endringer ift. innstilling</li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Øystein Stangring
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 32 Sentrale Namdal

<b>Dato/tid:</b>	28.02.2023 kl. 19:30	<b>Sted:</b>	Børstad Gård (Høylandet)
------------------	----------------------	--------------	--------------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>21</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>3</b>	<b>Menn:</b>	<b>18</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Trine H. Vaag					
<b>Administrasjon:</b>	Tore Brandtzæg/Ingeborg Ålmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Johan Petter Bergin					
<b>Referent:</b>	Tore Brandtzæg					

Saksliste		
	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Ingen merknader</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Noen kommentarer rundt storfesituasjonen høsten 2022</li> <li>• Er Nortura villig til å ofre prisnedskrivning for å utjevne pris mellom kjøttslag. Er det gjort analyse av hva vi trenger av storfekjøtt om noen år hvis pris til bonde øker kr 20,- pr kg?</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Fornøyd med mange muligheter til å være med på ulike Norturamøter (Teams), så absolutt mulig å komme frem med sin mening</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>

<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Noen kommentarer rundt ny forskrift som skal komme</li> <li>• Vi i Namdalen er avhengig av prisnedskrivning for å styrke kornproduksjon ellers flyttes husdyrprod. til Østlandet</li> <li>• Inntransport, hvordan har det gått etter Notra overtok</li> <li>• Mange opplever ulogiske hentinger av dyr. Forundres over planleggingen</li> <li>• Overrasket over at det skal være en evaluering av Inntransporten allerede når det ble fremlagt for 4 år siden som at det var voldsomt bra planlagt og skulle bli så bra</li> <li>• Kretsen sender inn synspunkter rundt nytt takstsystem på livdyrtransport til AU</li> <li>• Flere har fått tilbud om egne priser på transport utenom Norturaprisene fra Notra</li> <li>• Misnøye med sjåfører som går inn i fjøset uten eiers tillatelse</li> <li>• Etablere Harrybuss fra Trondheim til Malvik hvis det blir åpen butikk for alle</li> <li>• Mere utsalg av Gilde inkl. lokalmat</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:		
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Ole Johan Lysberg valgt til å møte i regionutvalg i stedet for Sverre Tyldum.</li> <li>• Vara 1.Johannes Haugen,2. Iver Tyldum. Ikke valgt 3.vara da de ikke så behovet</li> <li>• Ellers ingen endringer</li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Lars Henrik Kjølstad
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 33 Namsos og Fosnes 35 Osen, Namdalseid og Flatanger

<b>Dato/tid:</b>	02.03.2023 kl. 11:15	<b>Sted:</b>	Scandic Rock City (Namsos)
------------------	----------------------	--------------	----------------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>30</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>4</b>	<b>Menn:</b>	<b>26</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Trine H. Vaag					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo/Trine Rennan					
<b>Ordstyrer:</b>	Eivind Vågø					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

Saksliste	
	1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt 3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 4. Åpen post – lokale saker 5. Valg
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Eivind Vågø ble valgt til ordstyrer</li> <li>Ingen kommentarer til innkalling og saksliste</li> </ul>
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>I hvilken grad påvirker telledatoen på markedsbalansen?</li> <li>Virker som vi har langt mindre marginer på det vi selger enn en del andre aktører. Kan det brukes som argument for å heve prisene mere?</li> </ul>
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>
	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Har mobile slakterianlegg vært vurdert?</li> <li>Hva gjør vi dersom 8-timersregelen i f.t. inntransport strammes inn?</li> <li>Suksess for medlemsbutikken på Steinkjer. Kan det være aktuelt med flere, egne utsalgssteder i landet?</li> </ul>



	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Hvor mye større påslag har kjedene på Gilde- og priorvarer sette i f.t. EMV?</li> </ul> <p>Ang spørsmål besvart via telefon</p> <p><b>Bærekraft</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Nortura virker å være flink på bærekraft i f.t. industri, transport osv., men ut mot bonden har ikke Nortura gjort noe.</li> <li>• Merkelig at man får bedre betalt hvis man leverer en okse eller kvige som konvensjonell enn som økologisk.</li> <li>• Viser til Østerrike – der bonden får «poeng» i f.t. ulike elementer (om dyrene kan gå inn og ut osv) – som igjen påvirker økonomien. Kunne vi fått noe lignende?</li> <li>• De som driver med EMV, må de rapportere i f.t. bærekraft på samme måte som oss?</li> </ul> <p><b>Rådgivning</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Mener man må ha enten eller. Skal det være betalt rådgivning må den være spisset og man må ha ressurser.</li> </ul> <p><b>Fisk, vegetar?</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi må utnytte de muligheten vi har. Om ikke vi griper dette markedet – så gjør andre det</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	

Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"><li>• <b>Ingen endringer i f.t. innstilling</b></li></ul>
--------------------------------------	---

Vinner av gavekort 2023 Krets 33 Namsos og Fosnes	
Navn:	<b>Ole Kristian Stendahl</b>
Produsentnummer:	
E-post:	

Vinner av gavekort 2023 Krets 35 Osen, Namdalseid og Flatanger	
Navn:	<b>Trond Storvoll</b>
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 34 Snåsa

<b>Dato/tid:</b>	27.02.2023 kl. 18:45	<b>Sted:</b>	Grana bryggeri
------------------	----------------------	--------------	----------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>26</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>5</b>	<b>Menn:</b>	<b>21</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Trine H. Vaag					
<b>Administrasjon:</b>	Tore Brandtzæg/Annbjørg Nernæs					
<b>Ordstyrer:</b>	John Ivan Selliås					
<b>Referent:</b>	Tore Brandtzæg					

Saksliste		
	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Ingen bemerkninger</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Det må ikke bli en vane at regnskap ikke legges fram på kretsmøter</li> <li>• Mye positive tilbakemeldinger om butikken i Steinkjer</li> <li>• Mye tanker rundt importkvoter storfe</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
	Blir data fra gamle Min Side med over i den nye	Jostein Dahl, 58561
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Volummodellen på evt storfe/melk, hva skjer.</li> <li>• Vi som gårdbrukere/næring er ikke gode nok på dyrevelferd, vi må tilpasse oss forbrukers krav</li> <li>• Betalt rådgiving skummelt som varemottaker da det er de som trenger rådgivning som vil kutte det ut (spesielt mot dyrevelferd)</li> <li>• Påvirker strømpris industriplanen</li> </ul>	

Til oppfølging:	(Saker som må følges opp/ikke svart ut)	(Produsentnummer)
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Spørsmål rundt livdyravdeling, greit svarta ut av Trine Vaag</li> <li>• Spørsmål rundt skader på bil</li> <li>• Spørsmål fra kretsen som hadde kommet inn ble svarta ut av Annbjørg og Tore B</li> </ul> <p>Gunnar Aunsmo fra snakket om NLR Fremtidsbonden. Utviklingstrekk og trender</p>	
Til oppfølging:	(Saker som må følges opp/ikke svart ut)	(Produsentnummer)
	Inntransport Gris. Henting iht. til innmelding (Kommentarer fungerer ikke). Vi holder ikke avtale på foretrukket hentetidspunkt. Eks skrevet tidligst torsdag kommer mandag	Kristian Kjenstad 56166
	Sjåfører går inn i fjøs ved henting uten tillatelse, Trine Vaag tar kontakt med Notra i morgen. De har varslet Notra uten at forbedring skjer	Elise Bostad 56886 Morten Wahlstrøm 56122
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Ingen endringer</b></li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Ivar Jostein Dravland
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 36 Steinkjer 37 Inderøy

<b>Dato/tid:</b>	02.03.2023 kl. 19:00	<b>Sted:</b>	Nortura Steinkjer
------------------	----------------------	--------------	-------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>54</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>12</b>	<b>Menn:</b>	<b>45</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Trine H. Vaag					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo/Trine Rennan/ Ingeborg Ålmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Ivar Wang					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

Saksliste		
	1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste 2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt 3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg 4. Åpen post – lokale saker 5. Valg	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Ivar Wang valgt til ordstyrer</li> <li>Ingen kommentarer til innkalling og saksliste</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Noen steder er EMV-varene faktisk dyrere enn Gilde. Det er nytt.</li> <li>Redd for at vi blir sittende med lua i handa den dagen vi ikke har mere å effektivisere på.</li> <li>Kan ikke vår råvaremakr brukes til å presse kjedene?</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Dersom det er slik at «et egg er et egg», er det da riktig å bruke store ressurser på å beholde merkevaren? Kanskje er det ikke alle produkter vi skal kjempe like hardt for i f.t. merkevare?</li> </ul>	

	<b>Ang. spørsmålene som ble besvart via telefon</b>	
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Mener det er ett pkt som mangler. Skal vi satser hardere direkte ut mot forbruker? (egne butikker, FK-butikker, nett osv)</li> <li>• Dersom merkevarene skal danne egne datterbedrifter, så er vi litt tilbake til det vi hadde før fusjonen?</li> <li>• Flere har signalisert at Nortura må bli bedre på rådgivning. Fatland blir trukket fram i f.t. veldig god rådgivning.</li> <li>• Det at vi ga fra oss distribusjonen var en stor tabbe.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <b>Arnt Morten Haugen orienterte om medlemsbutikken på Steinkjer</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi må tørre å prøve på opplegg som dette</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:		
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Ingen endringer i hht. innstilling</li> </ul>	

<b>Vinner av gavekort 2023 – Krets 36 Steinkjer</b>	
Navn:	<b>Erland Kjesbu</b>
Produsentnummer:	
E-post:	

<b>Vinner av gavekort 2023 – Krets 37 Inderøy</b>	
Navn:	<b>Åsa S. Okkenhaug</b>
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 38 Verdal – 39 Frosta – 40 Levanger

<b>Dato/tid:</b>	01.03.2023 kl. 19:00	<b>Sted:</b>	Thon Hotel Bachlund (Levanger)
------------------	----------------------	--------------	--------------------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>71</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>6</b>	<b>Menn:</b>	<b>65</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Trine H. Vaag					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo/Annbjørg Nernæs/ Annette Brede					
<b>Ordstyrer:</b>	Otte Munkeby					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Otte Munkeby valgt til ordstyrer</li> <li>• Ingen kommentarer til innkalling og saksliste</li> </ul>
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Hvordan er likviditeten i selskapet</li> <li>• Obligasjonslån er dyre lån – litt spesielt at Nortura benytter seg av det</li> <li>• Heftige med reklame i f.t. emv nå – og kjedene sier at forbrukeren i større grad kjøper billigere. Er derfor litt overrasket over at Gilde tar markedsandeler nå.</li> <li>• Hvor langt ned går markedsandelen på Gilde før det er krise?</li> <li>• Skulberg signaliserte i fjor høst at han ikke hadde forhåpninger om økte priser på storfe til våren pga markedsituasjonen. Hva kan sies om småfe og svin rundt dette?</li> <li>• Hva er status mht. inntransport? Det er vel ikke alt som fungerer helt slik det bør.</li> <li>• Hva er innspillet til jordbruksforhandlingene når det gjelder pris?</li> <li>• Hvor lang tid skal Nortura gi Notra for å få ting til å fungere</li> <li>• Ved å spille inn økte budsjettmidler i forbindelse med jordbruksforhandlingene, risikerer man ikke da at man kan få økt etablering på storfekjøtt?</li> <li>• Inntransport kylling fungerer bra</li> <li>• Er en del transportskader på dyr som kommer inn på Malvik. Der må noe gjøres.</li> <li>• Nødslaktordningen – vil den fortsette?</li> </ul>

Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Slakter mer – skjærer mindre. Dvs at vi «sponser» konkurrentene våre. Hvor store beløp snakker vi om da?</li> <li>• Er Norfersk «sunt» i dag?</li> </ul> <p><b>Ang. spørsmål besvart via telefon</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ang vegetar. Må være offensive. Dersom vi har ledig kapasitet så bør vi utnytte det. Hvis ikke er det andre som tar det markedet</li> <li>• Det burde vel gå an å samarbeide mer om rådgivning mellom Nortura, Tine og NLR?</li> <li>• Det vil alltid være betalingsvilje for å få de beste rådene ang egen produksjon. Snakker da om rådgivning med «spisskompetanse»</li> <li>• Burde samordne oss mer i f.t. fiskeindustrien</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
	<p><b>Organisasjonsprosess</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Er ikke det å ha lede styre med så mange som 14 medlemmer – med den kompleksiteten vi har – en håpløs oppgave?</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>



<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Ingen endringer i hht. innstilling</b></li> </ul>

Vinner av gavekort 2023 – Krets 38 Verdal	
Navn:	Marius H. Østvik
Produsentnummer:	
E-post:	

Vinner av gavekort 2023 – Krets 39 Frosta	
Navn:	Erling Hagen
Produsentnummer:	
E-post:	

Vinner av gavekort 2023 – Krets 40 Levanger	
Navn:	Inge Bjørkli
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 41 Værnes

### 42 Trondheim, Melhus, Skaun, Klæbu og Malvik

<b>/Dato/tid:</b>	06.03.2023 kl. 19:00	<b>Sted:</b>	Svebergtunet (Nortura Malvik)
-------------------	----------------------	--------------	-------------------------------

#### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>57</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>6</b>	<b>Menn:</b>	<b>51</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Jan Erik Fløtre					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo/Karin Røhne/Ivar Arne Steinvik/Brit Våga/Synnøve Gravdal					
<b>Ordstyrer:</b>	Odd Erik Rødde					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

#### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Odd Erik Rødde valgt til ordstyrer</li> <li>• Innkalling og saksliste godkjent</li> </ul> <p><u>Kommentar fra Peder Klegseth (lev nr 51755)</u></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ikke fått svar på det som ble tatt opp i fjor vedr. innkalling</li> <li>• Har ikke fått innkalling i år heller</li> <li>• Forventer skriftlig svar – ikke e-post</li> </ul>
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Hvor stor markedsandel har Nortura dersom man tar med det vi leverer til EMV?</li> <li>• Hvilke verktøy kan vi se for oss mht. produksjonsregulerende tiltak?</li> <li>• Hvorfor gjør ikke Nortura det samme på egg som man gjorde på kylling?</li> <li>• Skjønner faglagene at distriktsproduksjonen kan stå for fall, dersom man ikke får på plass nødvendige verktøy?</li> <li>• Det stor etterspørsel etter grovfôrbasert og beitebasert kjøtt. Hvorfor satser ikke Nortura mere på det? Fra 1. juni slutter vi å levere urfoslakt i markedet. Skyldes at det er for lite volum i denne produksjonen. Men det blir jo ikke mere volum når man får dårligst betalt for disse dyrene. Denne produksjonen styrker oss også bærekraftsmessig. (jfr innsendt spørsmål)</li> <li>• Er det noen «ferdigdato» mht. «Min side»?</li> <li>• Stor dreining mellom dyreslagene mht. forbruk. Stadig mer fra kraftfôrkrevende produksjoner. Og norskandelen i kraftfôret har gått</li> </ul>

	<p>betydelig ned. Det er det grovfôrbaserte vi har best forutsetninger for i Norge. Dette må Nortura ta inn over seg.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Hvilke avtaler er det som ligger med industrien – når de bare kan kutte bestillingene slik det ble illustrert i møtet? I så måte lurer man litt på om hvor gunstig det er for Nortura å sitte med markedsreguleringen!?</li> <li>• Hvem er det som «eier» kjøttet som ligger på reg. lager?</li> <li>• Går ut fra et stort underskudd for 2022. Har Nortura en beredskap for å takle disse utfordringene nå i 2023?</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><b>Ang. spørsmål besvart via SMS</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Medlemsbutikken på Steinkjer, som er åpnet for alle, høres ut for å være en suksess. I tillegg er vi til stede i noen FKA butikker. Burde være mulig å satse enda mere på slike ting.</li> <li>• Ang aksjonærer i datterbedrifter. Tror dette er farlig – risikerer å miste kontroll over egne selskap.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><b>Org. Prosessen</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Tror ikke det så viktig om det kalles kretsmøte, men tror den type møter vi har i dag er viktige.</li> <li>• For store kretser vil gjøre det mer utfordrende å få folk til å komme på møter.</li> <li>• Finnes jo i dag digitale muligheter som kan brukes som supplement. Samtidig er det viktig med det sosiale og å få til de gode diskusjonene.</li> </ul> <p>Innkommet spørsmål ang smågrisproduksjonen når konsesjonsregelverket strammes inn fra 1.1. 2025. Karin Røhne svarte ut dette.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Hva blir konsekvensen for Nortura Steinkjer (antall gris) dersom få eller ingen rehabiliterer/utvider de kommende par årene?</li> </ul>	

	<b>Tilførsel/rådgivning</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Livdyrformidlingen – er Nortura fornøyd med den? Konkurrentene våre er veldig «på» på dette området.</li> <li>• Inntransport. Tar lenger tid å lesse når bilene er større. Dvs at linja ofte står og venter på bilene. Er det gjort forbedringer her?</li> <li>• For mye foringsdyr i markedet. Kan det ha en sammenheng med prisene?</li> <li>• Vanskelig å få til lønnsomhet i sluttoppforingsleddet på alt bortsett fra de tyngste kjøttferasene.</li> <li>• Har det vært noe dialog med OSID i f.t. kvalitet på øremerker?</li> <li>• Øremerkene er mye dårligere nå enn før.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Ingen endringer i hht. innstilling</b></li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023 – Krets 41 Værnes	
Navn:	Asbjørn Furan
Produsentnummer:	
E-post:	

Vinner av gavekort 2023 – Krets 42 Trondheim, Melhus, Skaun, Klæbu og Malvik	
Navn:	Christian Støre
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 43 Holtålen og Midtre Gauldal

<b>Dato/tid:</b>	09.03.2023 kl. 19:00	<b>Sted:</b>	Storstuu Winsnes
------------------	----------------------	--------------	------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>28</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>5</b>	<b>Menn:</b>	<b>23</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Tilde Sæther					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trøndmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Arnt Håkon Fløttum					
<b>Referent:</b>	Magne Trøndmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Møtet starter litt tidlig. Bør starte 19.30</li> <li>• Arnt Håkon Fløttum ble valgt til ordstyrer</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kan man si noe om hvilke produksjonsregulerende tiltak det jobbes med på storfe?</li> <li>• Mht. produksjonsregulerende tiltak, så må man akseptere at det vil gjøre litt vondt for noen i starten. Men vi er dønn avhengige av at vi får slike ordninger.</li> <li>• Hvorfor har ikke anleggene våre biogassanlegg?</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><b>Spørsmål besvart via telefon</b></p> <p><b>Bærekraft</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi må innrette oss i f.t. det markedet ønsker</li> </ul>	

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Det er regelverk som forteller hvordan fjøsene våre skal driftes. Det bør vel i bunn og grunn være nok.</li> <li>• Viktig at forbrukeren få riktig informasjon</li> <li>• Skal vi øke selvforsyningsgraden må vi bruke enda mere beitedyr</li> <li>• Vi må ta i bruk de muligheten vi har – og dokumentere</li> <li>• Er jo et paradoks i denne sammenheng at man får bedre effektivitet i melkeproduksjonen ved å fore med soya enn med grovfor</li> </ul> <p><b>Merkevarer</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi må fortelle folk rundt oss hva dette med EMV-varer innebærer.</li> <li>• Er ikke så enkelt. Mange av EMV-produktene er kliss like merkevarene.</li> <li>• Vi må tenke litt på hvordan vi selv agerer også. Vi handler ikke på FKA hvis vi finner samme produkt billigere t annet sted.</li> <li>• Det går jo isbiler, fiskebiler m.v. – og det må da gå an å selge kjøtt også via slike kanaler</li> <li>• Dersom Nortura begynner å selge via egne kanaler, så er det vel en fare for at kjedene reagerer.</li> </ul> <p><b>Datterselskap</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• I tilfelle viktig at en sikrer at det kun er eier som kan gå inn med midler?</li> </ul> <p><b>Rådgivning</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• For at vi skal få med oss de som «slurver» litt – så er det viktig med gratis rådgivning.</li> <li>• Dersom bonden ringer og ber om rådgivning bør han betale for det</li> </ul> <p><b>Vegetar, fisk m.v</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Må være obs på hva vi konkurrerer mot</li> <li>• Kan vi tjene på dette, så bør vi gjøre det</li> </ul>								
Til oppfølging:	<table border="1"> <thead> <tr> <th style="width: 70%;"><i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i></th> <th style="width: 30%;"><i>(Produsentnummer)</i></th> </tr> </thead> <tbody> <tr><td> </td><td> </td></tr> <tr><td> </td><td> </td></tr> <tr><td> </td><td> </td></tr> </tbody> </table>	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>						
<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>								
Sak 4	<b>Åpen post/lokale saker</b>								
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><b>Tilførsel/rådgivning</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Har vært utfordrende å få tak i folk på livdyr. Trege tilbakemeldinger</li> <li>• Har vært håpløst å få omsatt livkalv i det siste.</li> <li>• Fornøyd med tilbakemeldingene/hjelpen man får på Medlemssenteret</li> </ul> <p><b>Org prosessen</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ca 2012: Ku/kalv avtale innført for å premiere trofaste leverandører. I fjor ble dette sammenføyd med levering på avtale. Dvs sammensausing av 2 avtaler. Går ut over de små. Sendte det til kretsutvalget – son brakte det videre. Fikk telefon fra person fra Fagutvalget (sannsynligvis) som sa at han skulle ta dette videre. <u>Har siden ikke hørt noe.</u> Har også skjedd flere ganger tidligere at ting er spilt inn – men ikke blir tatt videre</li> <li>• Det som er viktig er at det sitter nok bønder i styret.</li> </ul>								

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• I Animalia sitter det ikke bønder. Det er en ulempe</li> <li>• Vi må stole på at de som blir ansatt gjør en god jobb – og lytter på de innspillene</li> <li>• Hvis vi ikke har møter ala kretsmøtene – så blir avstanden enda større.</li> <li>• Må ikke bli for langt å kjøre på møter</li> <li>• Det er stusselig å legge til rette for arrangementer – og så kommer det nesten ingen</li> <li>• Kan man vurdere litt mindre kretsutvalg, altså færre medlemmer?</li> <li>• Veldig bra at AU arrangerer Teamsmøter, men skuffende få deltakere.</li> <li>• Må ta vare på det sosiale og beholde kretsmøtene. Viktig at man føler at man er med å eie.</li> </ul> <p><u>Annet</u></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ang kylling. Langt høyere kassasjon på Elverum enn på andre slakterier. Slik har det vært i «alle år». Sånn kan vi ikke ha det? Det er så store volum som går gjennom disse anleggene at dette blir store summer totalt sett. En del av dette er «teknisk» kassasjon – som bonden ikke blir belastet på avregningen. Men det er like fullt et tap for Nortura – og bonden</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
	Kommentarfelt ved henting av dyr er for lite	
	Ved innmelding – fikk spørsmål om jeg har kvigeavtale. Hadde ikke det. Går det ikke an at alle automatisk blir satt inn på slike avtaler?	Trond Magne Aune, 63191
	Ca 2012: Ku/kalv avtale innført for å premiere trofaste leverandører. I fjor ble dette sammenføyd med levering på avtale. Dvs sammensausing av 2 avtaler. Går ut over de små. Sendte det til kretsutvalget – son brakte det videre. Fikk telefon fra person fra Fagutvalget som sa at han skulle ta dette videre. <u>Har siden ikke hørt noe.</u>	Ola Joar Sundli 68532
	Hvorfor er det så mange Rema-produkter på medlemsbutikken på Malvik?	
Sak 5	Valg	
Kommentarer og synspunkt:		
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Alle valg i hht. Innstilling.</li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Bjørn Tamlag
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 44 Oppdal og Rennebu

<b>Dato/tid:</b>	08.03.2023 kl. 19:30	<b>Sted:</b>	Oppdalsporten
------------------	----------------------	--------------	---------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>27</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>4</b>	<b>Menn:</b>	<b>23</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Tone Steinsland					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Per Hindseth					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Per Hindseth ble valgt til ordstyrer</li> <li>• Ingen kommentarer til innkalling og saksliste</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Har vi noen mulighet til å eksportere egg?</li> <li>• Når forventes det at det er underdekning i f.t. ferskvare på storfe</li> <li>• Kreves salg til restauranter o.l. ferskvare? Hvis ja – hvordan løser man dette ved underskudd i ferskvaremarkedet?</li> <li>• Det hjelper ikke med gode gildevarer – dersom disse er ikke å finne i butikken.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><u>Spørsmål besvart via telefon</u></p>	



	<p><b>Merkevarer</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vanskelig å gjøre våre varer attraktive når kjedene satser så tungt på EMV.</li> <li>• Viser til medlemsbutikken på Steinkjer – ønsker mer av dette.</li> <li>• Litt for ensidig fokus på effektivisering og kostnadskutt</li> <li>• Må prøve å finne nye salgskanaler når kjedene ikke vil ha våre merkevarer der.</li> <li>• Åpne opp Gilde/priorbutikker nær svenskegrensen</li> <li>• Det burde ikke vært lov for kjedene å drive med prisdifferensiering i det omfanget de gjør i dag.</li> <li>• Med overgang til %-toll vil det kanskje bli vanskeligere å få importkjøtt til EMV-varene. I så måte kan vi kanskje få inn en større andel av våre råvarer der.</li> <li>• Burde være vinn-vinn både for kjedene og Nortura å fremme norske råvarer.</li> <li>• Ville vi fått mere makt dersom vi hadde hatt en større andel av råvaremarkedet? Kunne vi brukt midler på å få over produsenter fra konkurrenter – som i sin tur hadde svart seg gjennom større makt overfor kjedene? Og ville en merpris til nye produsenter blitt akseptert blant eksisterende produsenter – med utsikter til at det vil gagne også de på sikt?</li> <li>• «Døden vår» i dag er prisforskjellen på merkevarene våre og EMV.</li> <li>• Skummelt med EMV i f.t. at de kan putte utenlandsk kjøtt i den – og at man da på sikt normaliserer importkjøtt</li> </ul> <p><b>Vegetar, fisk m.v</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ser ikke noe problem i at ledig kapasitet brukes til fisk eller annet</li> <li>• Utfordring å bli gode på den type produksjon ved å produsere det f. eks en dag i uka på et anlegg. Kan ikke være venstrehåndsarbeid.</li> </ul> <p><b>Annet</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Varene våre i FK-butikkene er forholdsvis dyre – og mye store pakninger. Vi burde kunne fått inn mindre forpakninger – med priser som ikke ligger over kjedenes.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p>Kretsutvalget ønsker å kjøre "Nortura vinterlunsj"        Ett møte på Oppdal og Ett i Rennebu</p>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>

<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<b>Fra 2024 er det ønske om at kretsutvalget reduseres med 1 person.</b>	
<b>Endringer i forhold til innstilling:</b>	<b>Ingen endringer i hht innstilling</b>	

<b>Vinner av gavekort 2023</b>	
<b>Navn:</b>	<b>Berit Haarstad Foss</b>
<b>Produsentnummer:</b>	
<b>E-post:</b>	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 45 Midt

<b>Dato/tid:</b>	07.03.2023 kl. 12:00	<b>Sted:</b>	Bårdshaug vegkro
------------------	----------------------	--------------	------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>16</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>1</b>	<b>Menn:</b>	<b>15</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Jan Erik Fløtre					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo/Karin M. Røhne					
<b>Ordstyrer:</b>	Nils Halvor Snekvik					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. <b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b></li> <li>2. <b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b></li> <li>3. <b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b></li> <li>4. <b>Åpen post – lokale saker</b></li> <li>5. <b>Valg</b></li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Nils Halvor Snekvik ble valgt til ordstyrer</li> <li>• Ingen kommentarer til innkalling og saksliste</li> </ul> <p>Kretsleder orienterte kort om aktivitet i kretsen det siste året.</p>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Det må bli krevende for Nortura å gå videre med signaler om svakt resultat. Vi vet da hvem som må betale for dette. Har vi ryggrad til å takle mottaksplikten framover?</li> <li>• Er det noen grunn til at Nortura ikke har hatt fastpris på strøm?</li> <li>• Berømmer Nortura for å ha turt å ta «den ekstra runden» i f.t. å få opp prisene. Her er det Nortura som har gått i bresjen.</li> <li>• Viktig at dette med tollvern løftes fram i tillegg til det med verktøy for produksjonsregulering</li> <li>• Finnes det tall på hvor mange storfeprodusenter som avvirket i fjor høst?</li> <li>• Det er ikke slik at energisituasjonen røkter ved industriplanen?</li> </ul>	
<b>Til oppfølging:</b>	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>

Sak 3	Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><b>Ang spørsmål besvart via SMS</b></p> <p><b>Bærekraft</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Har landbrukssamvirket noen strategi i f.t. å fremme norsk landbruksproduksjon. Synes man er lite aktive på den fronten. Vi må skape forståelse for sammenhengene ut mot befolkningen.</li> <li>• Hvorfor er ikke fotosyntesen med i «kalkulatorene»? Det kan ikke være bare det negative som ligger inne i beregningene.</li> <li>• Alle i samvirkefamilien må jobbe sammen for dette. Har inntrykk av at det pr i dag ikke er noe særlig samarbeid/samordning rundt dette.</li> <li>• «Kuinfluensere» - kunne vært en idé ?</li> <li>• Mht. medisinerbruk har vi vel i hvert fall gode norske tall som vi kan bruke ut mot forbrukeren.</li> <li>• Dette med klima og bærekraft er mye viktigere for landbruket enn f. eks det som kommer ut av Gryttenutvalget. Utrolig viktig at vi setter inn ressurser på dette.</li> </ul> <p><b>Merkevarer</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kan se dette i sammenheng med merkevarerne. Dersom vi greier å få opp kunnskapen om våre produkter – så kan det være gunstig med utvalg ala medlemsbutikken på Steinkjer.</li> <li>• Trenger vi kjøre pilot på Steinkjer i 2 år – før man evt. tar dette videre?</li> <li>• Skjønner ikke at det ikke er tenkt på å åpne opp «medlemsbutikk for alle» i Trondheimsområdet.</li> </ul> <p><b>Rådgivning</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Må ikke ha for mange rådgivere som fellesskapet må betale.</li> </ul>	
	Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>
Sak 4	Åpen post/lokale saker	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><b>Org. Prosessen</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Denne kretsen er allerede veldig stor i utstrekning.</li> <li>• Kan være større grunnlag for å rasjonalisere på mellomnivået (region)</li> <li>• Føler ikke at RU-møtene har gitt så mye – mye enveis.</li> <li>• Kunne man ikke greid å ha på plass fagutvalgene – uten at dette må «gå gjennom» RU-/AU-systemet?</li> <li>• Kretsmøtene er viktige arenaer. Det er den muligheten man har til å få snakket med folk fra Nortura.</li> </ul>	

	<b>Tilførsel/rådgivning</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Ang. skittrekk. Skyving har medført seinere slakting – mer skitne dyr. Når det går an å klippe en sau som er daut, så må det gå an å klippe en okse – så får man heller betale for det. Det er rart om det ikke er teknologi for dette i dag.</li> <li>• Sjøfører signalisere at det ikke er særlig godt tilrettelagt for opplasting på nyere fjøs enn på gamle. Virker derfor ikke som dette er hensyntatt i særlig grad planleggingen.</li> <li>• Praksisforskjell blant veterinærer mht. å bedømme hva som kan regnes som nødslakt.</li> <li>• Opplever at det har blitt vanskeligere å få til hasteslakt</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
	Ang. skittrekk. Skyving har medført seinere slakting – mer skitne dyr. Når det går an å klippe en sau som er daut, så må det gå an å klippe en okse – så får man heller betale for det. Det er rart om det ikke er teknologi for dette i dag.	
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:		
Endringer i forhold til innstilling:	Ingen endringer i hht. innstilling	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Bernt A. Solberg
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 46 Porten mot havet

<b>Dato/tid:</b>	06.03.2023 kl. 11:00	<b>Sted:</b>	Kafé Sjøsprøyt
------------------	----------------------	--------------	----------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>13</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>5</b>	<b>Menn:</b>	<b>8</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Jan Erik Fløtre					
<b>Administrasjon:</b>	Karin M Røhne					
<b>Ordstyrer:</b>	Egil Berdal					
<b>Referent:</b>	Karin M Røhne					

Saksliste		
	<ol style="list-style-type: none"> <li>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>Åpen post – lokale saker</li> <li>Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Egil Berdal valgt til ordstyrer</li> <li>Innkalling og sakliste godkjent</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Synspunkter rundt import/tollvern (Er Nortura litt for passive og burde Nortura hatt en tettere dialog med Tine slik at forholdstallene ble kjent for produsentene på et tidligere tidspunkt)</li> <li>Nortura må jobbe for sterkere regulering av import, (import med administrativt nedsatt toll)</li> <li>Synspunkter rundt pris i butikk – prisen stiger mer enn PGE</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
	Hvorfor har Nortura sterkere profilering av Tynset/Tronfjell enn Gilde på spekemat på Norturas egne stander på messer o.l.?	Flere som stilte spørsmålet i møtet
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Det er viktig at styret i Nortura har et bevisst forhold til og kritisk syn på hvilke oppgaver og funksjoner Nortura skal dekke og hva Nortura ikke skal dette. (Pådrag adm. Kostnader)</li> <li>God Bærekraft = effektiv ressursutnyttelse – altså er fokuset på bærekraft i primærnæringa og en fordel for bonden.</li> <li>Hvor ambisiøse skal vi være i forhold til bærekraft – hvordan kan Nortura bli en tydeligere stemme i definisjonen av hva som er god</li> </ul>	

	<p>bærekraft. (kjøtt fra småfe som har beita i utmark vs importert Avocado)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kunnskapsnivået hos forbruker må økes – det er for få som vet hvordan norsk mat produserer – hvordan tilføre forbrukerne mer kunnskap om hvordan norsk mat produseres (god dyrehelse, lavt forbruk av antibiotika, god ressursutnyttelse.</li> <li>• Sette matproduksjon inn i perspektiv – opp mot hvordan andre aktiviteter påvirker klima.</li> <li>• Matvarer av animalsk opprinnelse er viktig for å ha ett fullverdig kosthold i Norge med mindre vi skal være mindre sjølforsynte (sjølforsyningsgrad er også en del av bærekrafts perspektiv</li> <li>• Vedr. medlemsdemokrati: Kretsmøter og aktivitet i kretsen er viktig for samhold og kunnskapsdeling/bygging.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Spørsmål om omsatte foringsdyr i 2022 – Karin svarte ut i møtet at det ble omsatt nesten like mange foringsdyr i 2022 som i 2021. En god del av nedgangen forklares med skyving i slaktning storfe høst 2022. Slaktet flere foringsdyr i januar 2023 sammenlignet med januar 2022.</li> <li>• Kretsleder gikk igjennom aktiviteter i 2022 – samt aktivitetsplan for 2023. (grillkveld sláttegrøt og julegrøt) Ønske fra salen om fokus på klima.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Jon Lian nytt medlem i valgkomité fram til 2026.</li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Aase Haranes
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 47 Åfjord

<b>Dato/tid:</b>	08.03.2023 kl. 19:30	<b>Sted:</b>	Fosen Fjordhotell
------------------	----------------------	--------------	-------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>21</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>7</b>	<b>Menn:</b>	<b>14</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Jan Erik Fløtre/Sverre Tyldum					
<b>Administrasjon:</b>	Tore Brandtzæg/Agnete L. Aunsmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Hege Hopen Amunddal					
<b>Referent:</b>	Agnete Lien Aunsmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>								
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>								
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Godkjent uten merknader</li> </ul>								
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>								
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Noe dristig strategi å øke PGE så mye samtidig som stor prisøkning ellers i samfunnet? Diskusjon.</li> <li>• Oppfordre forbrukerne til å kjøpe norsk kjøtt, «mentalt importvern»</li> <li>• Må sørge for at det ikke blir mulig å selge produksjonsmulighet (for eksempel på egg)</li> <li>• Krav til kalvingsbinge i bås fjøs (2024) må tas inn i prognoser. Forventes at mange slutter da, økning av slakt</li> <li>• Korona har hjulpet Nortura å unngå underskudd siste åra? Reelt underskudd siste 3 år?</li> </ul>								
<b>Til oppfølging:</b>	<table border="1" style="width: 100%;"> <tr> <td style="width: 70%;"><i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i></td> <td style="width: 30%;"><i>(Produsentnummer)</i></td> </tr> <tr> <td> </td> <td> </td> </tr> <tr> <td> </td> <td> </td> </tr> <tr> <td> </td> <td> </td> </tr> </table>	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>						
<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>								
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>								
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Må vite hva kunden vil ha. Kan godt produsere varer i andre kategorier, men alltid bruke norske råvarer</li> <li>• Nortura hele tiden i etterkant, har ikke «handa på rattet»</li> <li>• Mye dårlig kommunikasjon fra Nortura, for eksempel Otta saken</li> </ul>								



	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Blir åpen medlemsbutikk som på Steinkjer videreført andre steder? Stor suksess.</li> <li>• Må få våre varer ut i flere utsalg som Felleskjøpet sine butikker, går for seint</li> <li>• Kommentar til utsagn i film om kjeledress vs blådress. Gir feil signal. Bonden må ha begge samtidig, markedet må være fremst i panna alltid</li> <li>• Må ha kretsmøter fortsatt, viktig arena, ønsker ikke å reise lenger enn i dag.</li> <li>• Må ha konsernstyre</li> <li>• Ta bort/"skrenke inn" regionleddet, overflødig. Reduser antall tillitsvalgte.</li> </ul>	
Til oppfølging:	(Saker som må følges opp/ikke svart ut)	(Produsentnummer)
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Diskusjon rundt Eierinitiativet i Nortura. Ønsker innspill her. Forslag; påvirkning inn mot skolene, naturfag og mat og helse. Utvide hverdagsmatsegmentet i Gilde sortimentet. Ha et større billigsegment</li> <li>• Kretsen bør hjelpe til å varsle om nybrukere og potensielle nye produsenter</li> <li>• Kommentar om at det har vært vanskelig å få tak i livdyrformidlerne</li> </ul>	
Til oppfølging:	(Saker som må følges opp/ikke svart ut)	(Produsentnummer)
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• I hht innstilling</li> </ul>	
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Jon Husdal
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 48 Ørland

<b>Dato/tid:</b>	09.03.2023 kl. 10:30	<b>Sted:</b>	Ørland Kysthotell
------------------	----------------------	--------------	-------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>25</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>4</b>	<b>Menn:</b>	<b>21</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Jan Erik Fløtre/Bård Tore Berntsen					
<b>Administrasjon:</b>	Tore Brandtzæg/Agnete L. Aunsmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Steinar Lium					
<b>Referent:</b>	Agnete Lien Aunsmo					

Saksliste													
	<ol style="list-style-type: none"> <li>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>Åpen post – lokale saker</li> <li>Valg</li> </ol>												
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>												
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Godkjent uten kommentarer</li> </ul>												
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>												
	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Burde Nortura ha sikra seg fastavtaler på strøm? Diskusjon.</li> <li>Hvordan er gjeldssituasjonen i Nortura? Bankene måler resultat mot gjeld, går bra foreløpig, men må prestere fremover. Har avtaler med bankene om måltall</li> <li>Kostnad på dataangrepet estimert til 40 millioner</li> <li>Må jobbes politisk mot EMV problematikken. Bruke bærekraftargumentet tilbake mot kjedene</li> <li>Må få ut til forbruker hvor råvarene kommer fra, bruke f eks flaggmerking. Bevisstgjøre forbruker</li> <li>Få fram nasjonale tall på bærekraft/miljøavtrykk. Hvordan har laksenæringen gjort det?</li> <li>Er Nortura i EMV markedet, ja Norfersk produserer EMV til Norgesgruppen</li> </ul>												
	<table border="1"> <thead> <tr> <th><i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i></th> <th><i>(Produsentnummer)</i></th> </tr> </thead> <tbody> <tr><td> </td><td> </td></tr> <tr><td> </td><td> </td></tr> <tr><td> </td><td> </td></tr> <tr><td> </td><td> </td></tr> <tr><td> </td><td> </td></tr> </tbody> </table>	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>										
<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>												
<b>Til oppfølging:</b>													

Sak 3		Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vanskelig å svare på telefonspørsmål i møtet, trengs en del forutsetninger for å kunne svare godt</li> <li>• Betalt rådgiving der det blir gjort mye jobb, store utredninger mm</li> <li>• Nødvendig med kretsmøter. Kan muligens slå sammen flere kretser til møte f.eks Fosen.</li> <li>• Viktig at eierne «har handa på rattet» og har direktekontakt mot styret</li> <li>• Mulig å slanke organisasjonen</li> </ul>		
	Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
Sak 4		Åpen post/lokale saker	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Sliter med dårlige øremerker, hms spørsmål på storfe. Må tas opp gjennom flere kanaler. Har blitt enda verre siste tida. Sjekke flere leverandører av merker. Er chipmerking en mulighet i tillegg til visuelle merker?</li> <li>• Transport har blitt mye bedre. Fornøyd med at mye samme sjåførere som kommer</li> </ul>		
	Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
Sak 5		Valg	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Etter innstilling</li> </ul>		
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>		

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Ole Martin Hågård
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 49 Indre Fosen

<b>Dato/tid:</b>	09.03.2023 kl. 19:00	<b>Sted:</b>	Skaugdal Grendahus
------------------	----------------------	--------------	--------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>14</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>2</b>	<b>Menn:</b>	<b>12</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Jan Erik Fløtre/Bård Tore Berntsen					
<b>Administrasjon:</b>	Tore Brandtzæg/Agnete L. Aunsmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Jørgen Rønning					
<b>Referent:</b>	Agnete Lien Aunsmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Godkjent uten kommentarer</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Spørsmål om det var rett å øke pris til bonden så mye, slått ut i lavere salg?</li> <li>• Nedgang i salg til industrien trolig pga mangel på strømstøtte</li> <li>• Kan en gjøre noe med telledatoene? Lager propp i systemet med slakting. Nortura har spilt inn dette</li> <li>• Diskusjon rundt evt fastprisavtaler strøm til Nortura</li> <li>• Problem å få tak i Gildevarer i butikk for eksempel ribbe. Svart ut at byene blir prioritert i kampanjer fremfor småbutikker. Styres av kjedene</li> <li>• Blir suksessen med medlemsbutikken i Steinkjer videreført? Er ønskelig. Positivt for merkevaren Gilde og Nortura.</li> <li>• Budbillevering er også vurdert</li> <li>•</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>

Sak 3	Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Bonden er god på klima og bærekraft, men det ikke frem/dokumentert. Må få fram sannheta</li> <li>• Få gode faktamålinger og systemer for å systematisere og dokumentere. (for eksempel agrilogg) Evt samarbeide for å få til gode verktøy</li> <li>• Klimakalkulatoren er lite brukervennlig</li> <li>• Tilgjengelighet av Prior og Gilde varer viktig</li> <li>• Kan godt produsere for eksempel vegetarretter dersom ledig kapasitet og markedet er der, men ikke på bekostning av egne produkt</li> <li>• Må fortsatt ha kretsmøter, men kan muligens slå sammen kretser på møter. Fysiske kretsmøter.</li> <li>• Ta hensyn til tetthet av eiere ved evt sammenslåinger mer enn for eksempel kommunegrenser</li> <li>• Kan krympe kretsutvalget – sjå på totalantall eiere</li> <li>• Kutte i regionleddet</li> <li>• Bruke teamsmøter mere, spesielt i regionleddet</li> </ul>	
Til oppfølging:	<p><i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i></p>	<p><i>(Produsentnummer)</i></p>
Sak 4	Åpen post/lokale saker	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Viktige å bruke de lokale valgkomiteene bedre</li> </ul>	
Til oppfølging:	<p><i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i></p>	<p><i>(Produsentnummer)</i></p>
Sak 5	Valg	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Kom inn benkeforslag på ny leder i valgkomiteen, May-Britt Langmo.</li> </ul>	
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• May-Britt Langmo valgt til ny leder i valgkomiteen.</li> <li>• Idar Bremeraunet fortsetter som medlem</li> </ul>	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Oskar Alseth
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 50 Smøla og Aure

<b>Dato/tid:</b>	07.03.2023 kl. 19:45	<b>Sted:</b>	Nordvang grendahus
------------------	----------------------	--------------	--------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>18</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>4</b>	<b>Menn:</b>	<b>14</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Lars Morten Rosmo					
<b>Administrasjon:</b>	<b>Sofie Torvik</b>					
<b>Ordstyrer:</b>	Ole Bendik Nilsen					
<b>Referent:</b>	<b>Sofie Torvik</b>					

Saksliste	
	1. <b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b> 2. <b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b> 3. <b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b> 4. <b>Åpen post – lokale saker</b> 5. <b>Valg</b>
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>Ole Bendik Nilsen valgt som ordstyrer.</li> <li>Innkalling og saksliste godkjent uten anmerkninger.</li> </ul>
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Er det gjort forsøk på å ta ut kostnaden med energi i markedet? Lars Morten svarte ut.</li> </ul>
<b>Til oppfølging:</b>	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>
	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <p>Diskusjon angående spørsmålene som ble besvart via telefon:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>Utnytte utmarksbeite, bruke de ressursene jeg har på gården</li> <li>Påvirke omgivelsene våre med tanke på merkevarene våre (gilde og prior). Kommunikasjon til befolkningen!</li> <li>Tine/Nortura butikker, egne butikker på landsbasis</li> <li>Samarbeid med felleskjøpet sine butikker med salg av merkevarene våre</li> </ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Viktig å ha gode produkter av god kvalitet slik at forbrukeren kjøper det</li> <li>• Hjemlevering/netthandel/matkasser sammen med f.eks Tine</li> <li>• Bønder generelt må hensynta at forbrukeren har et annet syn på dyrevelferd enn gårdbrukeren selv</li> <li>• Kryss-subsidiering hadde vært løsningen.</li> <li>• Har ikke kapital til å investere i datterselskapene.</li> <li>• Men bruke datterselskapene til å bli god på spesielle produkter/kvaliteter, og ta det ut til en høyere pris.</li> <li>• Kanskje et datterselskap kan spesialisere seg på nisjeprodukt?</li> <li>• Rådgivning: Mange syns at å betale for rådgivning som styrker egen økonomi er helt normalt. Syns rådgivingen er bedre når rådgivere får spise seg.</li> <li>• Tjener Nortura penger på matvarer innen fisk eller vegetariske retter, syns alle at det burde man satse på. Men syns ikke vi skal lage produkter som konkurrerer med våre egne merkevarer.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	
Endringer i forhold til innstilling:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Ingen endringer ihht. innstillingen.</li> </ul>	

<b>Vinner av gavekort 2023</b>	
Navn:	Anna Lovisa Melland
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 51 Indre Nordmøre

<b>Dato/tid:</b>	08.03.2023 kl. 11:00	<b>Sted:</b>	Thon Hotell Surnadal
------------------	----------------------	--------------	----------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>19</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>5</b>	<b>Menn:</b>	<b>14</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Lars Morten Rosmo					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo					
<b>Ordstyrer:</b>	Jan Henrik Moen					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Jan Henrik Moen ble valgt til ordstyrer</li> <li>• Ingen kommentarer til innkalling og saksliste</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Mht. prissetting, legger konkurrentene seg ca på same nivå som Nortura?</li> <li>• Burde storfekjøttslaktingen vært jevnere fordelt gjennom året?</li> <li>• Hvor mye betaler kjedene ekstra for en pakke prior-egg vs emv-egg?</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <p><b>Spørsmål besvart via telefon:</b></p> <p><b>Bærekraft</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Litt ullent begrep. Men vi må ta eierskap til «begrepet».</li> <li>• Mener det er regjering i storting som sitter på nøkkelen her. Handler om vilje</li> </ul>	



	<b>Merkevarene</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi må bli sterke både på råvare- og markedssida. Kan hende må vi forsterke enda mer det med puljetillegg o.l. for å sikre oss flere av de store produsentene. Delte meninger om det i møtet</li> <li>• Er det noe som kan gjøres i f.t. den makten som kjedene sitter med?</li> <li>• Flere butikker for folk flest – ala medlemsbutikken på Steinkjer</li> <li>• Det er ikke nok at vi er gode, vi må være i verdensklasse (i hele verdikjeden). Og vi må tørre å si det.           <ul style="list-style-type: none"> <li>○ Eksempel – vi har en del produkter som ikke har veldig god kvalitet. Da blir det det folk biter seg merke i. Slike produkter bør ut av systemet (enkelte typer kjøttkaker ble trukket fram)</li> </ul> </li> <li>• Vi må holde på samvirketanken. Må gjøre det interessant å være tillitsvalgt.</li> </ul>		
	<b>Datterbedrifter</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Hva vil være minuset ved en slik modell?</li> <li>• Positivt mht at man kan være med å styre retningen</li> <li>• Må passe på at det ikke kommer inn «andre strategiske interesser».</li> </ul>		
	<b>Rådgivning</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Skal man ta betalt for rådgivningen, må den være av en slik kvalitet at det har effekt for bonden.</li> <li>• Bør være aktuelt å betale for spisset rådgivning som går direkte på resultat/økonomi for bonden</li> </ul>		
	<b>Fisk/vegetar</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Må ikke være slik at disse produktene er med å konkurrere ut våre øvrige produkter</li> <li>• Det er viktig å utnytte ledig kapasitet når vi har det.</li> </ul>		
	Til oppfølging:	(Saker som må følges opp/ikke svart ut)	(Produsentnummer)
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>		
Kommentarer og synspunkt:	(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)		
	<b>Tilførsel/rådgivning</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Hvordan går med salg av Gildevarer i FK-butikkene?</li> <li>• Synes det foreløpig er mye som mangler i nye Min side. Litt vanskelig å manøvrere rundt</li> </ul>		
Til oppfølging:	(Saker som må følges opp/ikke svart ut)	(Produsentnummer)	
	Finner ikke prisløypa på store lengre (fant den før jul)	Bjørn Klock	

<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<b><u>Vedtak:</u></b> Fra og med 2024 skal det velges 4 varautsendinger til RU – mot 6 i dag.	
Endringer i forhold til innstilling:	Ingen endring i hht. innstillingen	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Lene Merete Kirkholt Moen
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 52 Sunndal og Tingvoll

<b>Dato/tid:</b>	07.03.2023 kl. 11:00	<b>Sted:</b>	Tingvoll Fjordhotell
------------------	----------------------	--------------	----------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>7</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>3</b>	<b>Menn:</b>	<b>4</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Lars Morten Rosmo					
<b>Administrasjon:</b>	Sofie Torvik					
<b>Ordstyrer:</b>	Peder H. Aasprang					
<b>Referent:</b>	Sofie Torvik					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. <b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b></li> <li>2. <b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b></li> <li>3. <b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b></li> <li>4. <b>Åpen post – lokale saker</b></li> <li>5. <b>Valg</b></li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Peder Hanem Aasprang valgt som ordstyrer.</li> <li>• Innkalling og saksliste er godkjent.</li> <li>• Veldig bra med sms påminnelse dagen før møtet.</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Spørsmål angående utfordringen med energipris, Lars Morten svarte ut under møtet.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Bærekraft handler mye om økonomi også, det koster å kjøpe inn utstyr for presisjonskjøring m.m.</li> <li>• Hva ligger egentlig i bærekraft begrepet, blir det for stort?</li> <li>• Mange kjenner ikke til gilde/prior merkevaren. Vi skal ikke være redd for å bruke penger for å tjene spørsmål.</li> <li>• Mange er enige om at vi må utnytte kapasitet i industrien til å produsere matvarer i andre kategorier for å styrke lønnsomheten, som fisk eller vegetariske retter.</li> </ul>	

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Alle er enige i at de er villig til å betale for rådgivningen. Vil ha rådgivning via NLR og ikke at Tine og Nortura skal ha rådgivere. Har trua på rådgivere som er spesialiserte.</li> <li>• Utfordring med å få folk til å ta på seg tillitsverv. Bedre lønn til bonden slik at han har tid og kapasitet til å ta på seg verv.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>•</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	Alle valg foretatt uten innvendinger.	
Endringer i forhold til innstilling:	Ingen endringer	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Jan Ingvar Aasen
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 53 Hustadvika og Averøy

<b>Dato/tid:</b>	28.02.2023 kl. 19:30	<b>Sted:</b>	Frænabu
------------------	----------------------	--------------	---------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>48</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>6</b>	<b>Menn:</b>	<b>42</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Tilde Sæther					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo, Halstein Grønseth, Sofie Torvik og Monika Solberg					
<b>Ordstyrer:</b>	Peder Sylte					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

Saksliste		
	<ol style="list-style-type: none"> <li>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>Åpen post – lokale saker</li> <li>Valg</li> </ol>	
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og saksliste</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<ul style="list-style-type: none"> <li>Ordstyrer: Peder Sylte</li> <li>Ingen kommentarer til innkalling og saksliste</li> </ul>	
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i> <ul style="list-style-type: none"> <li>Viktigste vi kan gjøre for merkevarene våre, er å få bukt med kryssubsidiering hos kjedene</li> <li>Det er en tendens til at mange organisasjoner har et korps med rådgivere – som bonden til syvende og sist bonden må betale</li> <li>I f.t. dette med evt. vegetarsatsing – har vi overkapasitet i dag som gjør at det ligger til rette for slik satsing?</li> <li>Vil vegetarianere akseptere at det produseres vegetarmat på samme «linje» som det produseres kjøtt?</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>

<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
	<p><b>Organisasjonsprosess iverksatt – skal gå gjennom eierdemokratiet</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Må høre med de som er tillitsvalgte i dag – om de føler at de når gjennom med det de foreslår</li> <li>• Føler aldri at vi har blitt hørt. Har radert ut alle anlegg i området</li> <li>• Har Tine vært bedre enn Nortura på å fortelle at det hentes råvarer over hele landet?</li> <li>• Blir kretsene for store og avstandene for lange, så kommer ikke folk på møter</li> <li>• Finnes jo nå gode digitale muligheter. Vi bli bl.a. invitert til eiermøter gjennom AU Midt – selv om oppmøtet som sådan ikke er veldig stort.</li> <li>• Det vil være bedre å gjøre det meste heldigitalt enn å lage for store kretser. Da blir det møter for de få som bor i nærheten av møtelokalet</li> <li>• Digitale møter er ikke for alle</li> </ul> <p><b>Problemstillinger rundt inntransport</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Var det utfordringer med de gamle skapene – etter som man bestemte seg for å gå for de italienske skapene?</li> <li>• Bygges det ikke gode skap i Norge?</li> <li>• Håpløst når bil med 2 etg. nå må bygges om til 1 etg. Fordi den ikke fungerer</li> <li>• 3 etg biler kan kun benyttes på småfe – som gjør at den kun kan nyttes fullt ut en kort periode av året. Det måtte vært mye bedre med 2 etg. bil som kan utnyttes hele året.</li> <li>• Når det skjer endringer, må sjåførene få litt mer frihet til å sørge for å fylle bilene med dyr fra andre produsenter.</li> <li>• Utfordringer med øremerker som faller av – pga. for dårlig kvalitet. Er en stor utfordring på store okser.</li> <li>• Mange har kontaktet OSID – men føler ikke at en blir hørt. Ønsker backing av Nortura.</li> </ul>	
<b>Til oppfølging:</b>	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
	Utfordring med å få levere ull. Tatt opp før – skjer ingenting	
	Utfordring med å bestille klær fra Ahlsell. Fungerer på ingen måte slik som det gjorde med Bekken og Strøm	

<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>
Kommentarer og synspunkt:	
Endringer i forhold til innstilling:	<b>Ingen endringer i hht. innstilling</b>

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Stein Harald Stavik
Produsentnummer:	
E-post:	

# PROTOKOLL KRETSMØTE NORTURA 2023

## 54 Kristiansund, Molde, Gjemnes og Aukra

<b>Dato/tid:</b>	28.02.2023 kl. 11:00	<b>Sted:</b>	Neset Prestegård
------------------	----------------------	--------------	------------------

### Til stede:

<b>Medlemmer</b>	<b>Totalt:</b>	<b>34</b>	<b>Kvinner:</b>	<b>7</b>	<b>Menn:</b>	<b>26</b>
<b>Tillitsvalgt:</b>	Tilde Sæther					
<b>Administrasjon:</b>	Magne Trondmo, Sofie Torvik, Halstein Grønseth og Monika Solberg					
<b>Ordstyrer:</b>	Rolf Kristian Blekken					
<b>Referent:</b>	Magne Trondmo					

### Saksliste

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</li> <li>2. 2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</li> <li>3. Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</li> <li>4. Åpen post – lokale saker</li> <li>5. Valg</li> </ol>								
<b>Sak 1</b>	<b>Godkjenning av ordstyrer, innkalling og sakliste</b>								
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Rolf Kr. Blekken valgt til ordstyrer</li> <li>• Ingen kommentarer til innkalling og sakliste</li> </ul>								
<b>Sak 2</b>	<b>2022 – mer krevende enn vi forventet – men likevel mange lyspunkt</b>								
<b>Kommentarer og synspunkt:</b>	<p><i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Vi må få slutt på kjedens krysssubsidiert mellom EMV og merkevarer</li> <li>• Det er galskap at man betaler eggprodusenter for å ha opphold i produksjonen, samtidig som det starter nye eggprodusenter</li> <li>• Er Nortura «åpne» i f.t. hvilke priser vi har inn mot kjedene?</li> <li>• Nortura må vel greit greie å lage en oversikt over «hvor blir pengene av» - på vei fra bonde til butikk!/? (stort engasjement rundt dette)</li> <li>• Vi bør «undervise» (informere) oss selv i hvilke produkter vi bør kjøpe. Bl.a. er vi alt for lite kjent med hvilke produkter som kommer ut fra datterbedriftene våre. Eiermøter med presentasjon av datterbedrifter?</li> <li>• Nortura er alt for lite til stede på sosiale media. Bør bruke det mer for å få ut mere info om oss og produktene våre.</li> <li>• Ang. opplegget rundt medlemsbutikken på Steinkjer. Er det vurdert å utvikle dette andre steder også?</li> <li>• Viktig at vi etterspør Gilde-produkter i butikken</li> </ul>								
<b>Til oppfølging:</b>	<table border="1"> <tr> <td><i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i></td> <td><i>(Produsentnummer)</i></td> </tr> <tr> <td> </td> <td> </td> </tr> <tr> <td> </td> <td> </td> </tr> <tr> <td> </td> <td> </td> </tr> </table>	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>						
<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>								



<b>Sak 3</b>	<b>Hvor går veien videre for Nortura? Tre viktige veivalg</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
	<p><b>Strategiplan</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Er det lønnsomt for Nortura å være markedsregulator?</li> <li>• I f.t. styrking av merkevarene, så bør myndigheten i større grad inn å ta grep i f.t. makten som kjedene har.</li> <li>• Vi er vel allerede eiere i datterselskapene gjennom at vi eier Nortura?</li> <li>• Rådgivning som er viktig for renommeet for landbruket bør være gratis, mens det som går på rådgivning for å styrke økonomien på bruket kan være betaltjeneste.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
<b>Sak 4</b>	<b>Åpen post/lokale saker</b>	
Kommentarer og synspunkt:	<i>(Innspill og kommentarer som ikke krever oppfølging utover det som ble sagt i møtet)</i>	
	<p><b>Organisasjonsprosess iverksatt – skal gå gjennom eierdemokratiet</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• De som er tillitsvalgte, hører generelt lite fra den jevne bonde</li> <li>• Skjønner ikke helt det at så mange føler at de ikke har innflytelse? Dersom de ikke møter opp på arenaer der de har muligheten til å si noe, så kan de takke seg selv.</li> <li>• Ønsker fortsatt at vi skal ha kretsmøter. Det er viktig!</li> <li>• Kretsene kan ikke bli for store.</li> </ul> <p><b>Problemstillinger rundt inntransport</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Synes det er rart at det ikke er mulig å få til et system som gjør at behandlede dyr ikke «er mulig» å melde inn.</li> <li>• Dersom det er slik at det faktisk er en «sperr» for slikt, så fungerer ikke den sperra.</li> <li>• Skryt for at man nå for melding på torsdag ang. henting mandag</li> <li>• Ny bil var for stor/lang til å komme til. Dersom alle biler byttes ut og blir store, så ekskluderes en del produsenter. Må sørge for at det er tilgjengelig mindre biler også framover</li> <li>• Kravlista i f.t. innkjøp av nytt materiell kommer 2 år for seint.</li> <li>• 2. etg i bilen brukes nesten ikke. Utnytter kapasitet alt for dårlig på mange biler</li> <li>• Veldig mye «skrangling» på ny semi – skremmer dyrene.</li> <li>• Virker heller ikke som sjåførene er veldig fornøyde med nytt bilmateriell</li> <li>• Hvordan sikrer man at innspill/kommentarer på ting som ikke fungerer kommer fram dit det skal og sånn sett kan tas tak i?</li> <li>• Hvilken kompetanse har planleggerne – med bakgrunn i kjøre-/hviletid?</li> </ul>	

	<p>Virker av og til som at dette ikke går helt i hop.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Har man sett nærmere på puljetillegg – sett i f.t. fyllingsgrad på skap/bil? Burde vært en sammenheng mellom puljetillegg og hvor godt bilene utnyttes</li> <li>• Hvor stor innflytelse har eierne på hvor det skal kjøpes skap? Ingen av eierne som ble spurt før det ble bestemt hvilke skap man skal kjøpe?</li> <li>• Synes det er lite snakk om HMS i f.t. sjåføren? Er mange uheldige hendelser. Foreslo i fjor. Burde hatt 2 stk i bilene.</li> <li>• Kjøper inn kalv – ulike avtaler. Avtalen burde automatisk kommet opp når individnummeret legges inn.</li> <li>• Er gitt innspill i f.t. transport i 20 år – men ingenting som blir hensyntatt.</li> <li>• De som tar avgjørelsene rundt hva som skal kjøpes av utstyr burde vært med ut og sett med selvsyn at de nye skapene ikke fungerer.</li> <li>• Noen har gjort en altfor dårlig jobb i prosessene før utstyr ble kjøpt</li> <li>• Er det mulig å få se kravlistene som skal finnes i bilene (HMS)?</li> <li>• Ble signalisert – for flere år siden – at økt bruk av henger skulle gi store innsparinger. Fortsatt kjøres det veldig MANGE biler herfra til Malvik uten henger. Mange sjåførere uttrykker misnøye rundt dette.</li> <li>• Kan man ikke bruke «små biler» til å kjøre rundt å hente – og fylle opp vogntog som kan kjøre fulle biler til slakteriet.</li> <li>• Det er viktig at alle disse innspillene tas videre. Kretsutvalget vil følge opp.</li> </ul> <p>Tilførsel/rådgivning</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Det å ha arrangementer i kretsen er langt på vei å betrakte som dugnadsarbeid (selv om man får fraværsgodtgjørelse). Synes derfor ikke nødvendigvis det er riktig å legg over mer «arbeid» på kretsene i f.t. f. eks fagmøter.</li> <li>• Det er ikke god nok økonomi i å fore opp okser</li> <li>• Stor forskjell på økonomien om en kjøper liten eller stor kalv</li> <li>• Skryt til medlemssenteret. Blir alltid godt mottatt ved henvendelse.</li> </ul>	
Til oppfølging:	<i>(Saker som må følges opp/ikke svart ut)</i>	<i>(Produsentnummer)</i>
	<p>Opplever ikke kalvebestillingen som veldig smidig. Kunne det vært mer en «kalvepool» som man kan velge ut fra? Altså i større grad se hva som er innmeldt? Burde også kunne valgt rase og alder.</p>	
	<p>Kalvene burde vært meldt inn av selger allerede når de blir født. Bonden vet da både kjønn og ca når den skal selges. Vil gjøre det langt enklere for den/de som har ansvar for omsetning.</p>	
	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Synes det er rart at det ikke er mulig å få til et system som gjør at behandlede dyr ikke «er mulig» å melde inn.</li> <li>• Dersom det er slik at det faktisk er en «sperr» for slikt, så fungerer ikke den sperra i dag. Produsent hadde konkret eksempel på det</li> </ul>	

	Send ut sjåførinstruks for lasting, omlasting og lossing til eierne (kretsutvalget)	
<b>Sak 5</b>	<b>Valg</b>	
Kommentarer og synspunkt:		
Endringer i forhold til innstilling:	Ingen endringer i hht. innstilling	

Vinner av gavekort 2023	
Navn:	Torill Bjerkeset
Produsentnummer:	
E-post:	